
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2006-04-27, § 46 

 
 Tid: 27 april 2006 kl 15.00 – 16.00  
   
 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 
   
 Justerat:  
  

 
 
Leif Rönngren   Mikael Söderlund 

  
 
Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Leif Rönngren (s), ordförande 
Mikael Söderlund (m), vice ordförande 
Hasan Dölek (s) 
Berthold Gustavsson (m) 
Karin Hanqvist (s) 
Martina Lind (fp) 
Gabriel Marawgeh (kd) 
Johanna Nilsson (s), §§ 1-8 och 14-48 
Åsa Romson (mp) 
Gunnar Sandell (s) 
Kajsa Stenfelt (v) 
Anna Wersäll (m), §§ 1-15 och 17-48 

 
Ersättare 

 Helena Bonnier (m), tjänstgörande § 16 
Bo Ekvall (s) 
Maurice Forslund (kd) 
Per Hallerby (fp), tjänstgörande 
Gunilla Hansson (s) 
Kenneth Nilsson (s) 
Bengt Sandberg (s) 
Ann-Marie Strömberg (v) 
Torkel Tigerschiöld (mp) 
Jan Tigerström (m) 
Ornina Younan (s), tjänstgörande §§ 9-13 

 
Tjänstemän 

 Markdirektören Göran Långsved (§§ 1-39 och 41-48) och nämndsekreteraren Hans 
Engstrand. Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Lars Fränne, Lennart 
Gustafsson, Bengt Hjelm, Gunnar Jensen, Eva Olsson, Torsten Samuelsson samt 
borgarrådssekreteraren från roteln Petra Nieto. 



  

 
Ordföranden Leif Rönngren (s) tackade inledningsvis kontoret för uppvaktning på sin 
40-årsdag. 
 
Ordföranden Leif Rönngren (s) meddelade vidare att ett extra sammanträde för 
behandling av bl a Citybanans genomförande planeras den 10 maj 2006 kl 08.30. 

 
 § 46 

Stockholms miljöprogram 2007-2010. Remiss 
Dnr M2006-007-00180 
Bordlagt 30 mars 2006 nr 33 
Protokollsutdrag 
 
Markkontoret hade den 8 mars 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
  
 Marknämnden beslutar att som svar på remissen överlämna och åberopa 
 utlåtandet. 
 
Yrkanden 
 
Ordföranden Leif Rönngren m fl (s) samt ledamöterna Kajsa Stenfelt (v), Åsa Romson 
(mp) och Gabriel Marawgeh (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga Ä1. 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) samt ledamoten Martina Lind m fl (fp) 
yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga Ä2. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt det av 
ordföranden Leif Rönngren m fl (s) samt ledamöterna Kajsa Stenfelt (v), Åsa Romson 
(mp) och Gabriel Marawgeh (kd) gemensamt framställda yrkandet d v s att överlämna 
kontorets tjänsteutlåtande utan eget ställningstagande. 
 
Reservation 
 
Vice ordföranden Mikael Söderlund (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m), Anna 
Wersäll (m) och Martina Lind (fp) samt tjänstgörande ersättaren Per Hallerby (fp) 
enligt det av vice ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) samt ledamoten Martina Lind 
m fl (fp) gemensamt framställda yrkandet. 
 
 

 
 
    Vid protokollet 
    Hans Engstrand 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
_________________________________ 



  

 
   Tillhör § 46, bilaga Ä1 
 
   Marknämnden 2006-04-27 
 
   Tillhör ärende nr 46 
 
   Stockholms miljöprogram 2007-
   2010. Remiss 
 
   Leif Rönngren m fl (s) 
   Kajsa Stenfelt (v) 
   Åsa Romson (mp) 
   Gabriel Marawgeh (kd) 
 
 
 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
att överlämna kontorets tjänsteutlåtande utan eget ställningstagande. 
 
   
 
 



  

 
   Tillhör § 46, bilaga Ä2 
 
   Marknämnden 2006-04-27 
 
   Tillhör ärende nr 46 
 
   Stockholms miljöprogram 2007-
   2010. Remiss 
 

Mikael Söderlund m fl (m) 
      Martina Lind m fl (fp) 
 

 
 
Förslag till beslut 

 
Marknämnden beslutar 

 
1. att delvis bifalla kontorets förslag till beslut samt 
2. att därutöver anföra följande: 
 
Vi instämmer i markkontorets bedömning att det remitterade förslaget till miljöprogram 
inte känns färdigt. De mål som föreslås är i alltför hög grad inriktade på att reglera 
privatpersoners och företags beteenden. Det är en olycklig fortsättning på den redan i 
gällande program inslagna, tillväxtfientliga vägen och ett avsteg från de bättre avvägda 
bedömningar som låg till grund för den förra majoritetens arbete. Därutöver är förslagen 
i majoritetens miljöprogram inte mätbara i den utsträckning som är önskvärt vilket gör 
förslaget till miljöprogram än svårare att använda sig av. 
 
Ekonomisk tillväxt är en förutsättning för att öka välståndet och för att målet om ett 
långsiktigt hållbart samhälle ska uppnås. Det finns inget motsatsförhållande mellan 
tillväxt och ett modernt miljötänkande. Tvärtom visar all erfarenhet att just tillväxt leder 
till en renare miljö. Utgångspunkten bör därför vara att miljöarbetet ska bedrivas i 
samklang med näringslivsperspektivet och i samarbete med det lokala näringslivet.  
Stadens verksamheter bör därför gemensamt vara inriktade på att främja ekonomisk 
tillväxt. En av stadens viktiga uppgifter är att tillgodose de olika behov som föreligger i 
en dynamisk och växande storstad. Ska Stockholm fortsätta att växa, ställer det krav på 
nya bostäder, arbetsplatser, vägar, spår och flygplatser. Stockholmsregionen behöver 
satsningar inom alla dessa områden för att även i framtiden fungera som tillväxtmotor 
för Sverige. Det nu föreslagna miljöprogrammet kommer om det blir verklighet att 
ytterligare hindra och försvåra Stockholms tillväxt och utveckling.  
 
Stadens olika program, däribland miljöprogrammet, syftar till att uppnå en hållbar 
tillväxtutveckling. Genom en hållbar utveckling blir Stockholm än mer attraktivt för 
både den enskilde, företag och organisationer. Vägen dit är en politik där sambanden 
mellan hälsa, miljö och ekonomisk utveckling lyfts fram. Ambitionen måste vara att vi 
ska ha uppnått en bättre miljö efter programperiodens slut. 
 


